
 

 

Zápis ze 190. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 20. 9. 2022, 16:30, Edison Filmhub 

 

přítomní: Radim Špaček, Alena Derzsiová, Marta Nováková, Dan Wlodarczyk, Vojta Filčev, Vít 

Janeček 

hosté: Tomáš Kratochvíl, Margareta Hruza, Lucie Králová  

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Prezentace ARAS na festivalech: Vít Janeček uvedl novinky ohledně panelové diskuze 

„Společenský dokument nebo life-style?“ v rámci doprovodného program MFDF Jihlava. 

Přítomni byli potvrzení hosté diskuze Tomáš Kratochvíl a Lucie Králová, kteří prezentovali 

svou vizi. Nutno oslovit další hosty diskuze, probírala se možnost sepsat petici, na podporu 

společenského dokumentu.   

3. PR aktivity – povedla se malá inovace webových stránek (záložka Cena ARAS), další jsou 

v jednání (řešíme technické parametry). Usilovně hledáme nové kolegy, kteří by spravovali 

webové stránky, Facebook i newsletter.  

4. Organizace Večera ARAS – sestaven finální harmonogram, hosté potvrdili účast, řešily se 

detaily Valné hromady, která bude součástí večera (úpravy stanov, volba radních atd.).  

5. ARAS získal grant od SFKMG na svoji činnost a může proto spustit různé inovace: ARAS 

promítá v novém prostoru Edison Filmhub již probíhá, pásmo přednášek na FAMU se 

připravuje, vzorové autorské smlouvy byly zadány k vytvoření atd.   

6. ARAS získal spolu s Výzkumným ústavem práce a sociálních věcí grant „Status umělce“ od 

MK – probíhá rozdělení prací v rámci spolupráce obou subjektů. 19. 9. proběhla první 

interní schůzka ARAS, 27. 9. bude první schůzka se zástupci  VÚPSV. 

7. Reakce na změny formuláře výzev SFKMG na malý vývoj – Radní Marta Nováková 

zformulovala názory ARAS do přiloženého dopisu, který byl zaslán vedení Fondu.   

8. Radní v červenci hlasovali per rollam o přijetí nového člena Tomáše Kratochvíla (garanti za 

ARAS: Jaroslav Kratochvíl, Petr Salaba a Tereza Bernátková) - všichni hlasovali PRO, pan 

Kratochvíl byl přijat za člena ARAS.  

9. Radní hlasovali o přijetí nové členky Lucie Králové (garanti za ARAS: Vít Janeček, Radim 

Špaček a Marta Nováková) - všichni hlasovali PRO, paní Králová byla přijata za členku ARAS.  

 



 

 

10. RŮZNÉ:  

 Radní zatím odložili transformaci ARAS jako začleněné společenství v rámci 

Hospodářské komory. Akce je administrativně velmi náročná a přínos je nejasný. 

Čekáme na vyjádření HK ohledně naší žádosti o zařazení do sekce kulturního a 

kreativního průmyslu.  

 Radní se rozhodli sepsat dopis vedení ČT v reakci na neúspěšnou schůzku ohledně 

možného navýšení honorářů autorů a znovu usilovat o nové jednání. Jelikož jednání o 

systému a výši honorářů úzce souvisí s valorizací TV poplatků, chceme v této záležitosti 

oslovit Radu ČT a v PS Podvýbor pro média a svobodu slova a Podvýbor pro kulturu. 

 Ve čtvrtek 22. 9. se konala na MK konference k problematice Statusu umělce, 

s mezinárodní účastí a příklady z jiných zemí o sociálních, pracovních podmínkách a 

daňových pravidlech umělců. Zástupci ARAS se zúčastnili a členům zprostředkují 

výstupy této konference. 

 

11. příští Rada ARAS bude svolána na 17. 10. od 17:00 na FAMU  

 

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 


